
1 

 

RG - 0002.P.XLV.2014           

           

P R O T O K Ó Ł   NR   XLV/ 2014 
 

z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą w dniu 28 sierpnia 2014 r. 

 

Punkt 1.   
Otwarcie Sesji. 

Punkt 2.  

Stwierdzenie quorum. 

Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad. 

Punkt 4.   
Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 

Punkt 5. 

Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 

Punkt 6. 

Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 

Punkt 7. 

Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości mienia komunalnego. 

Punkt 8.  

Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości mienia komunalnego. 

Punkt 9. 

Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Średzkiego                       

na przebudowę drogi powiatowej nr 3739P wraz ze ścieżką rowerową na odcinku Nowe Miasto 

– droga krajowa nr 11 – droga woj. nr 436 w m. Komorze. 

Punkt 10.   

Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014r. 

Punkt 11.  

Interpelacje Radnych. 

Punkt 12.       
Wolne głosy i wnioski. 

Punkt 13.  
Zamknięcie sesji. 

 

Ad 1) Otwarcie Sesji.   
Przewodniczący pan Janusz Janicki otworzył XLIV Sesję Rady Gminy i powitał Radnych 

Gminy, Sołtysów oraz zaproszonych gości. 

 

Ad 2) Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że na ustawowy stan 15 Radnych, obecnych                     

jest 14 Radnych, w związku z powyższym, podjęte uchwały będą prawomocne. 

 

Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 

 Przewodniczący odczytał porządek obrad, po czym przeszedł do punktu kolejnego. 

                  

Ad 4)  Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 

 Przewodniczący poinformował, że protokół z Sesji tradycyjnie  zamieszczony jest na 

stronie internetowej Urzędu, po czym poprosił o ewentualne uwagi do protokołu.  
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Radny Jacek Nyczke poinformował, że na stronie internetowej Urzędu błędnie podpisano 

protokoły z dwóch ostatnich sesji. Dnia 9 czerwca odbyła się sesja nadzwyczajna, natomiast 23 

czerwca sesja absolutoryjna.  

 W związku z brakiem dalszych uwag Przewodniczący przeszedł do głosowania.  

Za przyjęciem protokołu opowiedziało się 13 Radnych, 1 głos wstrzymujący, 0 głosów 

przeciwnych.  

 

Ad 5) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 

 Pan Janusz Janicki poinformował, że okres wakacyjny tradycyjnie jest bogaty w dużą 

liczbę imprez integracyjnych odbywających się w różnych miejscowościach. Przewodniczący 

serdecznie dziękował za zaproszenia, na te imprezy, na których mógł Przewodniczący był.                     

Jest tych imprez dużo, są one bardzo dobrze zorganizowane, skupiają środowiska lokalne,                    

a niektóre są wręcz masowe. Pan Janicki dodał, że należałoby się zastanowić w latach 

następnych czy tych imprez nie ma zbyt wiele i czy przez Gminny Ośrodek Kultury nie 

należałoby tego jeszcze bardziej koordynować, ponieważ rzeczywiście jest ich bardzo dużo.  

Odbyło się również otwarcie miejsca rekreacji w miejscowości Komorze, w otwarciu tym 

uczestniczył Wójt i Przewodniczący, który wyraził zachwyt nad tego typu miejscami. Nie jest to 

jednak odosobniony przypadek, gdyż jest takich miejsc coraz więcej i w odczuciu 

Przewodniczącego, przeznaczanie funduszu sołeckiego na tego typu działania jest jak najbardziej 

celowe i potrzebne. Przewodniczący dodał, że nie koniecznym jest przeznaczanie zbyt dużych 

kwot na imprezy integracyjne, należy zastanowić się czy nie warto jeszcze coś w danych 

miejscowościach zrobić.  

Pan Janicki dodał, że wszystkie pisma, które spływają do biura rady są na bieżąco przekazywane 

Radnym, ostatnim takim było pismo pana Marciniaka, do którego pan Wójt już pismo 

wystosował. Pan Przewodniczący wyjaśniał, że nie można tego pisma traktować jakoby pan 

Marciniak miał w stu procentach rację, gdyż można tą sprawę różnie traktować, przykładowo 

Przewodniczący ma w tym temacie odmienne zdanie, jest to sprawa dyskusyjna.  

Na tym Pan Janusz Janicki zakończył wypowiedź i głos oddał panu Wójtowi.  

 

Ad 6) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 

 Pan Aleksander Podemski, Wójt gminy informował, że dzisiejszy porządek obrad nie jest 

zbyt duży, są cztery projekty uchwał, dwie związane ze sprzedażą gruntów, jest uchwała                        

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla powiatu średzkiego na przebudowę drogi 

powiatowej, oraz zmiany w budżecie. W prawdzie pieniądze na przebudowę drogi były już 

zabezpieczone w tym roku, nie są one rozdysponowane, ponieważ powiat składa wniosek i nie 

wiadomo co się jeszcze wydarzy. W budżecie jest wprowadzone wiele zmian, gdyż ostatnia sesja 

była na końcu czerwca, a pojawiły się propozycje nowych zmian, takich jak budowa placu 

zabaw w Kolniczkach, rewitalizacja parku w Dębnie, ale jest też doposażenie świetlic. 

Okres ostatnich dwóch miesięcy to realizacja przedsięwzięć m.in. budowa 4 placów zabaw, które 

cieszą się ogromnym zainteresowaniem dzieci. W miejscowości Komorze powstała altanka 

rekreacyjna, a obok plac zabaw, miejsce to stało się niezwykle atrakcyjne. Ku końcowi 

dobiegają prace związane z budowa kanalizacji w Boguszynie został też wykonany kolektor na 

ulicy Lnianej, jest realizowany gazociąg do Wolicy Nowej, droga w Stramnicach praktycznie 

przygotowywana jest do odbioru, w Nowym Mieście na ulicy Garncarskiej prace biegną, przy 

chodniku w Nowym Mieście prace też zmierzają ku końcowi, droga Kruczyn-Kruczynek 

zrealizowana, za chwilę będą dokonywane odbiory. Są też realizowane cztery małe 

przedsięwzięcia drogowe, w Michałowie, Szypłowie, Chromcu, Klęce, są to drogi dojazdowe.                  

Z oszczędności na drogach proponuje się wykonać ulicę Bednarską, Wąską w Chociczy, są już 

w tym temacie przygotowane dokumentacje. Ruszyła także sprawa chodnika w Wolicy Pustej, 

odbędzie się przetarg, pieniądze są już zabezpieczone jest to kwota ok. 400 tys.  
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Pan Wójt dodał, że nadal trwają kontakty z grupą zagraniczną z Niemiec, wymiana 

międzyszkolna już się zakończyła, teraz przyjadą mieszkańcy Niemiec dorośli, którzy będą brali 

udział w Dożynkach Gminno-Powiatowych.  

Zostało już przygotowane sprawozdanie z wykonania budżetu za pierwsze półrocze, pan Wójt 

informował, że budżet wygląda dobrze, wykonanie jest większe od rozchodów, wykonanie jest 

dobre.  

Następnie pan Podemski informował, że będzie też wykonywany skatepark, Wójt sprawdził też 

jak wygląda chodnik z Klęki do Nowego Miasta, który został uszkodzony przez firmę 

wycinającą gałęzie. Wójt informował, że chodnik ten jest też uszkodzony przez korzenie drzew, 

które rosną w pobliżu, chodnik jest już zużyty, pozarywany przez ciągniki wyjeżdżające z pola, 

będzie trzeba go przełożyć.   

 Na tym swoją wypowiedź Wójt zakończył, głos zabrał Przewodniczący, który 

przypominał o złożeniu oświadczeń majątkowych na dwa miesiące przed upływem kadencji. 

Kadencja Rady trwa 4 lata i kończy się 21 listopada, wybory są 16 listopada, w związku z 

powyższym oświadczenia składane są 21 września, a że jest to niedziela to dzień ten przesuwa 

się na 22 września. Trudno byłoby wpisać kwotę jaką uzyskało się z tytułu wynagrodzenia za 

miesiąc wrzesień w związku z powyższym wpisuje się stan majątkowy na koniec sierpnia.    

 

Ad 7) Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości mienia 

komunalnego. 

 Projekt uchwały omówił Pan Wójt który poinformował, że przedmiotem uchwały jest 

wyrażenie zgody na zbycie nieruchomości gruntowej położonej w miejscowości Boguszynek, 

oznaczonej w ewidencji gruntów i budynków jako działka ewid. nr 200 o pow. 0,4300 ha, 

działka ewid.  nr  201 o pow. 0,7100 ha,  działka ewid. nr  202 o pow. 0,6300 ha, działka ewid. 

nr 203 o pow. 0,2900 ha  obręb 0003 Boguszynek.  

 Radny Juliusz Twardowski pytał, czy jest to możliwe, aby ktoś kupił część tej działki, 

czy trzeba kupić w całości. 

 Wójt informował Radnego, że trzeba by ustalić czy są jakieś punkty graniczne, 

należałoby zajrzeć do map, wystawiona będzie cała działka jako kompleks.  

W związku z brakiem dalszych pytań, pan Przewodniczący przeszedł do głosowania. 

 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 

wstrzymujących.  

► Uchwała Nr XLV/259/2014 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 28 sierpnia 2014 r., 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 8) Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości mienia 

komunalnego. 

 Projekt uchwały omówił Przewodniczący Rady po czym otworzył dyskusję. W związku    

z brakiem pytań, pan Przewodniczący przeszedł do głosowania. 

 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 

wstrzymujących.  

► Uchwała Nr XLV/260/2014 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 28 sierpnia 2014 r., 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 9) Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Średzkiego                         

na przebudowę drogi powiatowej nr 3739P wraz ze ścieżką rowerową na odcinku Nowe 

Miasto – droga krajowa nr 11 – droga woj. nr 436 w m. Komorze. 

 Projekt uchwały omówił Przewodniczący Rady po czym otworzył dyskusję. W związku           

z brakiem pytań, pan Przewodniczący przeszedł do głosowania. 
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 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 

wstrzymujących.  

► Uchwała Nr XLV/261/2014 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 28 sierpnia 2014 r., 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 10) Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014r. 

 Projekt uchwały omówiła pani Elżbieta Mnich po czym Przewodniczący otworzył 

dyskusję.  

 Radna Julia Rzepka, pytała o ulicę Bednarką czy wykonywany będzie fragment od 

Rynku do Państwa Jachowskich, czy całość.  

  Wójt informował Radną, że jest to fragment do Państwa Jachowskich, 

 rozpoczynając od Rynku. Ten fragment jest najgorszy są kałuże wody, ten dalszy 

 odcinek to dużo nieuregulowanych kwestii, należy z tym odcinkiem najpierw sprawę 

 załatwić, a później będzie można myśleć o dokończeniu, ten fragment wykonywany 

 jest najgorszy, wciąż  stoi tam woda.  

 Radna dodała, że ma nadzieję, że będzie to dokończone aż do ulicy Słonecznej,                           

 ale należałoby też pomyśleć o oświetleniu. 

 Radny Artur Borkowski, pytał czy gmina miała jakiś wpływ na projekt przedsięwzięcia 

budowy skateparku. Ponieważ Radny przejrzał projekt i stwierdził, że wizualnie jest                  

to bardzo skromne. Radny pytał jak jest powierzchnia tego skateparku i z czego jest                      

ta wylewka.  

 Pani Sekretarz informowała, że jest to powierzchnia 800 m
2 

 i jest to wylewka 

bitumiczna, czyli asfalt na podbudowie, jest to boisko szkolne. Pani Kosmala dodała,                  

że były składane zapytania ofertowe, zgłosiła się tylko jedna firma która tego typu rzeczy 

wykonuje.  

Radny Borkowski dodał, że pyta ponieważ wydaje się to być bardzo skromne, a kwota 

jest dość wysoka.  

W związku z brakiem dalszych pytań, pan Przewodniczący przeszedł do głosowania. 

 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 

wstrzymujących.  

► Uchwała Nr XLV/262/2014 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 28 sierpnia 2014 r., 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 11) Interpelacje Radnych. 

 Przewodniczący poinformował, że interpelacje nie spłynęły i przeszedł do punktu 

kolejnego. 

 

Ad 12) Wolne głosy i wnioski. 

 Pan Janusz Janicki, zwrócił się do pana Wójta ze sprawą znaków drogowych na 

terenie Nowego Miasta, które są bardzo zniszczone. Ponadto Przewodniczący 

poruszył sprawę zieleni przed młynem w Nowym Mieście gdzie w chwili obecnej 

rośliny tam rosnące zasychają, świerki kompletnie zaschły, wygląda to fatalnie. 

 Wójt informował, że poprzedni właściciel o to dbał, teraz jest inny 

właściciel ma też jakieś plany rozbudowy, poza tym są też zamiary na budowę  

drogi więc będzie trzeba je usunąć.  

 Radna Julia Rzepka informowała pana Wójta, że spotkała się z głosami 

mieszkańców, że pojawił się problem z prędkością samochodów jadących                                 

do Hermanowa, wiadomo, że jest to atrakcyjne miejsce, ale samochody tam 

jadące osiągają naprawdę dużą prędkość. Radna proponowała, aby wprowadzić 

tam jakieś ograniczenia.  
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 Wójt informował, że należy wprowadzić to na komisję organizacji ruchu 

do dróg powiatowych, bo rzeczywiście tak być nie może. A zapewne w weekendy 

jest tam najgorzej. 

 Radny Juliusz Twardowski informował, że tam ograniczenie jest do 40 

km/h tylko kierowcy nie bardzo się do niego stosują.  

Ponadto Radna Rzepka zapraszała w weekend na Nowomiejski Rynek gdzie 

odbędzie się impreza plenerowa obchody Dni Ziemi Nowomiejskiej, rozpoczyna 

się o godzinie 16
00

.  

 Pan Wójt zajął głos, informując, że Sołtysi są przed planowaniem funduszu 

sołeckiego na rok przyszły, pan Wójt prosił o rozsądne decyzje co do zadań                    

w tym zakresie, gdyż jest gro takich pomysłów z których ciężko będzie się 

wytłumaczyć w razie kontroli. Z roku na rok jest coraz więcej środków 

przeznaczanych na imprezy integracyjne, fundusz sołecki wprowadził już wiele 

zmian na wsiach Gminy Nowe Miasto, niewątpliwie efekty widać, np.                          

w Komorzy gdzie nic się nie działo, sołectwo było jakby dopięte do Chociczy 

bądź Rogusko gdzie nie było miejsca na zorganizowanie zebrania, powstały 

piękne altanki, fantastyczne miejsca spotkań mieszkańców. Wójt prosił, aby 

Sołtysi pamiętali żeby tak planować zadania, aby służyły one zaspokajaniu 

potrzeb zbiorowych mieszkańców.  

 Radny Juliusz Twardowski gratulował organizacji imprezy Gardłoryki, jeżeli 

chodzi o stronę organizacyjną to wyszło to fantastycznie szkoda tylko,                           

że zawiodła młodzież której nie było zbyt wiele. Radny pytał też jak wygląda 

sprawa gazu doprowadzanego do Wolicy Nowej, czy jest on podciągany pod 

kotłownie czy mieszkańcy się dogadali, że pójdzie to do budynków jak to będzie 

wyglądać.  

 Pan Wójt informował Radnego, że gaz doprowadzony zostanie do 

istniejących kotłowni, cel jest taki aby zamienić olej na gaz. 

 Radna Julia Rzepka, w nawiązaniu do poruszonego tematu Gardłoryków również 

dziękowała za świetną organizację, za wspaniałą współpracę, która nawiązała się 

z Gminnym Ośrodkiem Kultury w Nowym Mieście nad Wartą, podczas 

organizacji Gardłoryków i Dni Ziemi. Radna dziękowała również, że imprezy te 

na stałe wpisane zostały w kalendarz.  

 Sołtys wsi Boguszynek, pan Julian Janicki prosił o uzupełnienie znaków na 

odcinku skrzyżowania Komorzy, Chociczy i Boguszynka. Dochodzi do sprzeczek 

między kierowcami kto ma zjechać, aby auta się mogły ominąć.  

 Radny Zenon Wojciechowski, pytał w kwestii drogi dojazdowej do Hermanowa, 

czy droga ta jest gminna, czy jest też po części własnością właściciela Forwarku.  

 Wójt informował Radnego, że jest tam 3 właścicieli, jest to i gmina i lasy                

i folwark. Kiedyś tą cienką warstwę asfaltu robiła gmina, przy udziale 

finansowym folwarku. Są tam duże wyrwy, ale nie wiadomo jakie plany ma tam 

właściciel czy większego nakładu czy tylko wyrównania bądź załatania tych 

dziur, ale gmina też może się w to włączyć.  

 Radny Jacek Nyczke informował, że w kwestii organizacji imprez ze środków 

funduszu sołeckiego wykonał zestawienie w poszczególnych latach ile 

przeznaczono na imprezy integracyjne. I tak w 2010 roku 2 600,00 zł, w 2011 

roku 14 200,00 zł, w 2012 roku 20 330,00 zł, w 2013 roku 44 900,00 zł, a w 2014 

roku 57 000,00 zł, a razem za 5 lat było 139 030,00 zł. Radny dodał, że za te 

pieniądze można kilometr drogi zrobić.  

 Radny Marek Mroziński, pytał Wójta czy jako współudziałowcy drogi 

powiatowej możemy mieć wpływ na przebudowę drogi do Komorzy, wpływ na 
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projekt, chodzi dokładnie o przebudowę skrzyżowania, ponieważ jadąc z Klęki do 

Komorzy można się zderzyć z kimś jadącym z Nowego Miasta albo z kimś 

jadącym z Chociczy.  

 Wójt informował, że jak projektanci wykonywali projekt to Wójt 

uczestniczył w tym przedsięwzięciu, był Wicestarosta, Dyrektor Zarządu Dróg 

Powiatowych i raczej nie ruszali dalej tematu, aby nie wchodzić z uzgodnieniami 

dróg wojewódzkich, bo być może padłby pomysł ronda, a zimą byłoby tam 

niebezpiecznie.  

 Radny dopytywał też czy coś posunęło się w sprawie własności działek                 

w Klęce, gdyż ciągnie się to już 9 lat.  

 Wójt informował, że jak był nóż na gardle z boiskiem to ruszyło się ostro, 

i udało się skomunalizować, ale jest i to do zrobienie, jednakże pani zajmująca się 

nadzorem nad mieniem komunalnym ciężko podchodzi do sprawy. Jest to sprawa 

niezrozumiała, ponieważ gmina chce to przejąć na cele własne, a w tej chwili 

grunty zarastają chwastami.  

 Radny Artur Borkowski prosił o postawienie znaku stop przy wyjeździe                         

z Komorzy przy wyjeździe w prawo na Chociczę i w lewo na Nowe Miasto. 

Radny wyraził zdanie, że trzeba by przejrzeć całą gminę  jeżeli chodzi o znaki. 

Ponadto Radny informował, że spotyka się z bardzo pozytywną opinią na temat 

skateparku, być może uda się stworzyć więcej takich miejsc dla młodzieży.  

 Radna Alicja Kryszak pytała o dowozy szkolne, czy coś się uda zrobić.  

Wójt informował, że za lipiec gmina dopłacała 6 tys. zł, za dwa kursy, Wójt musi 

przemyśleć tą sprawę.  

 Pan Maciej Kuderczak informował, że pozostały już ostatnie imprezy plenerowe, 

w sobotę odbędzie się 6 edycja Dni Ziemi Nowomiejskiej, odbywa się także 

czempionat koni huculskich w Boguszynku, a także Dożynki Gminno-Powiatowe, 

pan Kuderczak serdecznie zapraszał do uczestnictwa w imprezie dożynkowej                 

w Chromcu, start o godzinie 14.  

 

Ad 13)  Zamknięcie sesji. 

O godzinie 17
30 

Przewodniczący zamknął XLV Sesję. 

 

Protokołowała                  Zatwierdził 

Podinspektor ds. Rady Gminy            Przewodniczący Rady Gminy 

Julita Ciarcińska-Wachowiak           /-/ Janusz Janicki 


